



İSTANBUL
GELİŞİM
ÜNİVERSİTESİ



İSTANBUL BEYKENT
ÜNİVERSİTESİ

Uluslararası Karadeniz ve Hazar Havzası Ülkeleri Sempozyumu: Karadeniz ve Hazar Havzasında İstikrar Arayışları

International Symposium of Black Sea and Caspian Basin
Countries: Search for Stability in the Black Sea and Caspian Basin

Международный симпозиум стран Черноморского и
Каспийского бассейна: Поиск стабильности в
Черноморском и Каспийском бассейнах



gelisim.edu.tr



@gelisimedu



@igugelisim

OCTOBER 15th 2025 | Opening Speeches (9.30 – 10.00)

MEHMET AKİF ERSOY CONFERENCE HALL (HALL A)

Abdülkadir GAYRETLİ- Istanbul Gelisim University Chairman of the Board of Trustees

Prof. Dr. Volkan ÖNGEL- Rector of Istanbul Beykent University

Prof. Dr. Bahri ŞAHİN- Rector of Istanbul Gelisim University

Tea/Coffee Break (15 Mins)

HALL A 1. SESSION (10.15 – 12.30)

Search for Stability in the Black Sea and Caspian Basin | Chairman: Kenan AYDIN

- **Prof. Dr. Şenol Durgun/** Istanbul Gelisim University, Türkiye/ Bağlamsal Açıdan Türklük ve Türk Dünyası
- Turkishness and the Turkic World in Context
- Турецкость и тюркский мир в контексте
- **Assoc. Prof. Dr. Rustam Abdumanapov/** National Research Tomsk State University, Russia/ татары в истории казахского и кыргызского народов — постановка проблемы
- Kazak ve Kırgız Halklarının Tarihinde Tatarlar – Sorunun Çerçeveselendirilmesi
- Tatars in the History of the Kazakh and Kyrgyz Peoples - Framing the Problem
- **Assoc. Prof. Dr. Kemal Olçar/** Istanbul Beykent University, Türkiye/ Türkiye'nin Havzalar Jeopolitiğinde Yeni Güvenlik Mimarisi: Hazar, Karadeniz ve Akdeniz
- Türkiye's New Security Architecture in Basin Geopolitics: Caspian, Black and Mediterranean Seas
- Новая архитектура безопасности Турции в геополитике бассейна: Каспийское, Черное и Средиземное моря
- **Prof. Dr. Mansur Musaev/** Institute of Social and Spiritual Research under the Republican Center for Spirituality and Enlightenment, Uzbekistan/ Political Goals of Missionary and Prozelitism in the Context of Globalization
- Küreselleşme Bağlamında Misyonerlik ve Din Değiştirmeciliğin Siyasi Amaçları
- Политические Цели Миссионерства И Прозелитизма В Условиях Глобализации

- **Prof. Dr. Abdürreşit Celil Karluk/** Ankara Hacı Bayram Veli University, Türkiye/ Çin'in Kültürel Yayılmasında Yeni Aktör: Çin Etkisinde Kalan Uygurlar
- New Actors in China's Cultural Expansion: Uyghurs under Chinese Influence
- Новый игрок в культурном распространении Китая: уйгуры под влиянием Китая
- **Prof. Dr. Erkin Baidarov/** R. B. Suleimenov Institute of Oriental Studies, Kazakhstan/ Черноморско-Каспийский Бассейн В Контексте Турецко Казахстанских Взаимоотношений: Политический И Культурно-Гуманитарный Аспект
- Türkiye-Kazakistan İlişkileri Bağlamında Karadeniz-Hazar Denizi Havzası: Siyasi, Kültürel ve İnsani Boyut
- Black Sea-Caspian Sea Basin in the Context of Turkish-Kazakhstan Relations: Political And Cultural-Humanitarian Aspect
- **Prof. Dr. Mustafa Budak/** Istanbul University, Türkiye/ Azerbaycan'da Yeni Ulus-Devlet İnşası Tartışmaları ve Heydar Aliyev
- Discussions on Building a New Nation-State in Azerbaijan and Heydar Aliyev
- Дискуссии о строительстве нового национального государства в Азербайджане и Гейдаре Алиеве
- Lunch Break

HALL A 2. SESSION (13:30-14:45)

Economic and Societal Stability | Chairman: Murteza HASANOĞLU

- **Prof. Dr. Ikrom Ergashev/** Tashkent State University of Law, Uzbekistan/ Tax Administration Modernization As a Tool for Economic Stability in the Black Sea And Caspian Basin Countries
- Karadeniz ve Hazar Havzası Ülkelerinde Ekonomik İstikrar İçin Bir Araç Olarak Vergi İdaresi Modernizasyonu
- Модернизация Налогового Администрирования Как Инструмент Экономической Стабильности В Странах Черноморского И Каспийского Бассейна
- **Assoc. Prof. Dr. Zilya Khabibullina /** Ufa Federal Research Center of the Russian Academy of Sciences, Russia/ Цифровизация Ислама И Проблема Обеспечения Духовной Безопасности В Современном Обществе
- İslam'ın Dijitalleşmesi ve Modern Toplumda Manevi Güvenliğin Sağlanması Sorunu
- Digitalization of Islam and the Issue of Ensuring Spiritual Security in Modern Society
- **Assoc. Prof. Dr. Elyor Rahmatov/** Tashkent State University of Law, Uzbekistan/ The Role of Customs Authorities in Ensuring Stability, Security, And Economic Development in the Black Sea And Caspian Region
- Karadeniz ve Hazar Bölgesinde İstikrar, Güvenlik ve Ekonomik Kalkınmanın Sağlanmasında Gümrük İdarelerinin Rolü
- Роль Таможенных Органов В Обеспечении Стабильности, Безопасности И Экономического Развития В Черноморско-Каспийском Регионе
- **Assoc. Prof. Dr. Zakir Usmanov/** NGSI "Bilim Karvoni", Uzbekistan/ Экономическая Основа Интеграционных Процессов Стран Центральной Азии: Проблемы И Перспективы
- Orta Asya Ülkelerinde Entegrasyon Süreçlerinin Ekonomik Temelleri: Zorluklar ve Beklentiler
- Economic Foundations of Integration Processes in Central Asian Countries: Challenges and Prospects

HALL B

Global Developments | Chairman: Emine AKÇADAĞ ALAGÖZ

- **Assoc. Prof. Dr. Gökberk Yücel/** Amasya University, Türkiye/ Macaristan'ın Yeni Dış Politika Perspektifi: Doğu Açılım Politikası
- Hungary's New Foreign Policy Perspective: Eastern Opening Policy
- Новая перспектива внешней политики Венгрии: политика открытия на Восток
- **R. A. Hakan Dumlu/** Istanbul Beykent University, Türkiye/ Transdinyester Sorununun Güvenikleştirilmesi: Göç, Kimlik ve Bölgesel Güç Mücadeleleri
- Securitizing the Transnistria Issue: Migration, Identity, and Regional Power Struggles
- Секьюритизация Переходного Проблемы: Миграция, Идентичность И Региональная Борьба За Власть
- **Assoc. Prof. Dr. Yusuf Ziya Bölükbaşı/** Anadolu University, Türkiye/ Küresel Hegemonya Mücadelesinde Güvenlik ve İş Birliği: Trump Etkisinin Türk Devletleri Teşkilatına Yansımaları
- Security and Cooperation in the Struggle for Global Hegemony: The Impact of Trump on the Organisation Of Turkic States
- Безопасность И Сотрудничество В Борьбе За Глобальную Гегемонию: Размышления О Влиянии Трампа На Организацию Тюркоязычных Государств
- **Assoc. Prof. Dr. Faik Elekberli/** Azerbaijan National Academy of Sciences, Azerbaijan/ Türk Birliğinin Gerçekleştirilmesi İçin Yapılan Siyasi-İdeolojik Reformlar ve Türk Devletleri Teşkilatı
- Political-Ideological Reforms and the Organization of Turkish States for the Realization of Turkish Unity
- Политико-Идеологические Реформы Для Осуществления Турецкого Единства И Организации Тюркских Государств
- Tea/Coffee Break (15 Mins)

HALL A 3. SESSION (15.00 – 16.15)

Geopolitics and Stability | Chairman: Kemal OLÇAR

- **Assoc. Prof. Dr. Fatih Fuat Tuncer/** Çanakkale Onsekiz Mart University, Türkiye/ Ukrayna-Rusya Savaşı'nın Balkanlardaki Bölgesel Kimliğe Etkisi
- The Impact of the Ukraine-Russia War on Regional Identity in the Balkans
- Влияние украинско-российской войны на региональную идентичность на Балканах
- **Assoc. Prof. Dr. Murteza Hasanoğlu/** State Administration Academy of the Republic of Azerbaijan, Azerbaijan/ Kafkasya Jeopolitiğinde Azerbaycan: Karabağ Zaferinin Tarihsel Önemi
- Azerbaijan in Caucasus Geopolitics: The Historical Importance of the Karabakh Victory
- Азербайджан В Геополитике Кавказа: Историческое Значение Победы В Карабахе
- **Assoc. Prof. Dr. Timur Kozukulov/** Osh State University, Kyrgyzstan/ İnanç Özgürlüğünden Güvenlik Politikalarına Kırgızistan'da: Hukuki Dönüşümün Analizi
- From Freedom of Belief to Security Policies in Kyrgyzstan: Analysis of Legal Transformation
- От Свободы Убеждений К Политике Безопасности В Кыргызстане: Анализ Правовой Трансформации
- **Assoc. Prof. Dr. Dilmurod Ernazarov/** Tashkent State University of Economics, Uzbekistan/ Contemporary Geopolitical Processes in the Black Sea and Caspian Sea Basins: Security and Cooperation
- Karadeniz ve Hazar Havzalarında Güncel Jeopolitik Süreçler: Güvenlik ve İşbirliği
- Современные Геополитические Процессы В Черноморском И Каспийском Бассейнах: Безопасность И Сотрудничество

HALL B

Human Rights, History and Culture | Chairman: Samagan MYRZAIBRAIMOV

- **Prof. Dr. Adalat Gasimov/** Institute of History and Ethnology named after A.A. Bakikhanov, ANAS, Azerbaijan/ Haydar Aliyev'in Siyasi Faaliyetinin Nahçıvan Döneminde Türkiye-Nahçıvan İlişkileri
- Türkiye-Nakhchivan Relations During the Nakhchivan Period of Heydar Aliyev's Political Activity
- Турецко-нахчыванские отношения в нахчыванский период политической деятельности Гейдара Алиева
- **Assoc. Prof. Dr. Khatira Guliyeva/** Institute of Philosophy and Sociology of the Azerbaijan National Academy, Azerbaijan/ Ermenistan 'ın Azerbaijan Cumhuriyeti'ne Yönelik 20. Yüzyılın En Korkunç "Hocalı" Soykırımını Küresel İnsan Hakları Bağlamında
- Armenia's "Khojaly" Genocide Against the Republic of Azerbaijan: The Most Horrific of the 20th Century in the Global Human Rights Context
- Геноцид «Ходжалы» в Армении против Азербайджанской Республики: самое ужасное событие XX века в глобальном контексте прав человека
- **Dr. Mehmet Emin Begtimur/** Istanbul Gelisim University, Türkiye / Uyghur Diasporasının Yurt Dışı Ortak Deneyimin Çatışmacı Yapılanma Biçimi Üzerinden İncelenmesi
- An Examination of the Conflictual Structure of the Overseas Uyghur Diaspora's Shared Experience
- Изучение Общего Опыта Уйгурской Диаспоры За Рубежом Через Стилль Конфликтивного Структурирования
- **Akhat G. Salikhova and Asia Salikhova/** Ufa Federal Research Center of the Russian Academy of Sciences/ Russian State Television in Ufa, Russia/ Rızaeddin Fahreddinov'un Rusya Türklerinin Kültürel Gelişmesine Katkıları
- Rızaeddin Fahreddin's Contributions to the Cultural Development of Russian Turks
- Вклад Ризаэддина Фахреддина в культурное развитие российских турок

HALL C

Foreign Policy Issues | Chairman: Mustafa BUDAK

- **Prof. Dr. Azer Mustafayev/** Azerbaijan National Academy of Sciences, Azerbaijan / Karadeniz Ülkeleri ile Azerbaycan Arasında Jeostratejik Politikanın Önemli Bir Bileşeni Olarak İşbirliği
- Cooperation between the Black Sea Countries and Azerbaijan As an Important Component of Geostrategic Policy
- Сотрудничество стран Черноморского региона с Азербайджаном как важный компонент геостратегической политики
- **Assoc. Prof. Dr. Zümrüt Mensimova/** Azerbaijan National Academy, Azerbaijan/ Hazar-Karadeniz Ülkesi Azerbaycan'ın Milli-Manevi Değerleri
- National-Moral Values of the Caspian-Black Sea Country of Azerbaijan
- Национально-нравственные ценности каспийско-черноморского государства Азербайджана
- **Dr. Nurat İlyas/** Al-Farabi Kazakh State University, Kazakhstan/ Ukrayna Rusya İçin Neden Bu Kadar Önemli?
- Why is Ukraine so Important to Russia?
- Почему Украина Так Важна Для России?
- **Sevinj Guliyeva/** Azerbaijan National Academy, Azerbaijan/ Azerbaycan Respublikasının Zəfər Bayramının 5 illi Nailiyyətlər, Çağırışlar
- 5 Years of the Victory Holiday of the Republic of Azerbaijan: Achievements, Challenges
- 5 Лет Победы Праздника Азербайджанской Республики: Достижения, Проблемы
- **Dr. Huseyn Ibrahimov/**Azerbaijan National Academy of Sciences, Azerbaijan/ Karadeniz ve Hazar Havzası Ülkeleri Bağlamında Bölgesel Entegrasyon ve Küreselleşme
- Regional Integration and Globalization in the Context of the Black Sea and Caspian Basin Countries
- Региональная интеграция и глобализация в контексте стран Черноморского и Каспийского бассейнов
- Tea/Coffee Break (15 Mins)

HALL A 4. SESSION (16:30-17.45)

Migration and Social Interaction | Chairman: Yusuf Ziya BÖLÜKBAŞI

- **Assoc. Prof. Dr. Samagan Myrzaibraimov/** Arabaev University Institute of Religious Sciences, Kyrgyzstan/ Kırgızistan'da Repatriantlar: Radikalleşme, Gerçeklik ve Yeniden Entegrasyon
- Repatriates in Kyrgyzstan: Radicalization, Reality, and Reintegration
- Репатрианты в Кыргызстане: радикализация, реальность и реинтеграция
- **Dr. Kamran Valizada /** Nakhchivan State University, Azerbaijan/ Eğitimde Sosyal Adalet ve Eşitsizlik: Teorik ve Sosyal Bir Çalışma
- Social Justice and Inequality in Education: A Theoretical and Social Study
- Социальная Справедливость И Неравенство В Образовании: Теоретическое И Социальное Исследование
- **Dr. Osman Murat Çetin/** Republic of Türkiye Directorate of Communications, Türkiye/ Türkiye'de Genç Göçmenlerin Eğitimi ve Entegrasyonu: Sorun Alanları ve Politika Önerileri
- Education and Integration of Young Immigrants in Türkiye: Problem Areas and Policy Recommendations
- Образование и интеграция молодых иммигрантов в Турции: проблемные области и рекомендации по политике
- **Dr. Danis Garaev/** Russian Federation/ Hagiography of the Holy Bulgar: A Sacred Site on the Volga as an Example of Positive Social Interaction
- Kutsal Bulgar Hagiografisi: Volga'da Olumlu Sosyal Etkileşimin Bir Örneği Olarak Kutsal Bir Mekan
- Священная болгарская агиография: святыня как пример позитивного социального взаимодействия на Волге

HALL B

Economy and Sustainability| Chairman: Timur KOZUKULOV

- **Assoc. Prof. Dr. Mustafa Batuhan Tufaner/** Istanbul Beykent University, Türkiye/ Rusya-Ukrayna Savaşı'nın Gıda ve Enerji Enflasyonu Üzerindeki Etkisi: Türkiye İçin Ampirik Bir Analiz
- The Impact of the Russia-Ukraine War on Food And Energy Inflation: An Empirical Analysis for Türkiye
- Влияние российско-украинской войны на инфляцию цен на продовольствие и энергоносители: эмпирический анализ для Турции
- **Dr. Burçin Çakır Gündoğdu/** Istanbul Gelisim University, Türkiye/ Hukukun Üstünlüğü, Kadın İşgücü ve Ekonomik Büyüme İlişkisi: Hazar Ülkeleri Örneği
- The Relationship Between the Rule of Law, Female Labor, and Economic Growth: The Case of the Caspian Countries
- Взаимосвязь между верховенством закона, женским трудом и экономическим ростом: пример стран Каспийского региона
- **Dr. Tarana Saleh Rustamova/** Azerbaijan National Academy of Sciences, Azerbaijan / The Role of Azerbaijan in the Development of Economic Relations of The Turkic States Organization
- Azerbaycan'ın Türk Devletleri Teşkilatı'nın Ekonomik İlişkilerinin Gelişmesindeki Rolü
- Роль Азербайджана В Развитии Экономических Отношений Организации Тюркских Государств
- **Hafize İmanova/**Azerbaijan National Academy of Sciences, Azerbaijan / Azerbaycan'da İklim Değişikliğinin Hazar Denizi'ne Etkisi
- The Impact of Climate Change on the Caspian Sea in Azerbaijan
- Влияние Изменения Климата На Каспийское Море В Азербайджане

HALL C

International Security and Stability| Chairman: Abdürreşit Celil KARLUK

- **Assoc. Prof. Dr. Ahmet Sapmaz/** Istanbul Gelisim University, Turkiye/ 2020 Sonrası Dönemde Azerbaycan'ın İzlediği Askeri Güvenlik Politikasının Karadeniz Güvenliğine Etkileri
- The Effects of Azerbaijan's Military Security Policy on Black Sea Security in the Post-2020 Period
- Влияние политики военной безопасности Азербайджана на безопасность Черного моря в период после 2020 года
- **Dr. Emre Gündoğdu/** Istanbul Gelisim University, Turkiye/ 2022 Ukrayna İşgalinin Rusya'nın Küresel Güç Pozisyonu Üzerindeki Etkisi
- The Impact of the 2022 Invasion of Ukraine on Russia's Global Power Position
- Влияние вторжения в Украину в 2022 году на мировую мощь России
- **Umut Dumangür/** National Defense University, Turkiye/ Orta Büyüklükte Devletlerin Strateji Belirleme Kapasiteleri: Güney Kafkasya Örneği (2025 Perspektifi)
- The Strategy-Making Capacities of Middle Powers: The Case of the South Caucasus (2025 Perspective)
- Возможности разработки стратегии средними державами: случай Южного Кавказа (перспектива 2025 года)
- **Fatma Duygu Teker/** Istanbul Peace Research Center (IPRC), Turkiye/ Gürcistan'dan Ukrayna'ya: Post-Sovyet Alanda Askerî Müdahaleler ve Rejim Değişiklikleri
- From Georgia to Ukraine: Military Interventions and Regime Change in the Post-Soviet Space
- От Грузии до Украины: военные интервенции и смена режима на постсоветском пространстве
- **Maksim Pavlikov/** Istanbul Gelisim University, Turkiye/ Güney Kafkasya'da İstikrarsızlık
- Instability in the South Caucasus
- Нестабильность на Южном Кавказе



İSTANBUL
GELİŞİM
ÜNİVERSİTESİ



İSTANBUL BEYKENT
ÜNİVERSİTESİ